
Zápis č. 13/7/2022 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
11. júla 2022 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Jozef Chudík, 
Dóra Hushegyiová, Martin Kákoš, Jarmila Mikušová 
Neprítomní: Martin Kabát, Ján Uličiansky 
Hostia:  
Jaroslav Rezník – generálny riaditeľ RTVS 
Marek Knut – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Marián Guľa – poverený riaditeľ Sekcie ekonomiky RTVS 
Anton Šulík – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Michal Dzurjanin – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Attila Lovász – poverený riaditeľ Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov rady a rada je schopná 
uznášať sa.  
Z rokovania sa ospravedlnili J. Uličiansky a M. Kabát.  
Informoval, že návrh programu bol distribuovaný v zmysle rokovacieho poriadku a neprišla 
k nemu žiadna pripomienka. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 127/2022: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Správa o činnosti Rady RTVS za rok 2021 (spravodajca I. Gallo) 
6. Súhrnná informácia o správnych konaniach vedených Radou pre vysielanie a 

retransmisiu proti RTVS za I. polrok 2022 (spravodajca T. Caban) 
7. Vyhodnotenie vysielania špeciálnej diskusnej relácie pri príležitosti 30. výročia vzniku 

SR (spravodajca D. Hushegyiová) 
8. Informácia o aktuálnom stave pri projekte Generál (spravodajca M. Kákoš a DK) 
9. Podnety a sťažnosti 
10. Rôzne 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo odprezentoval plnenia uznesení z ostatných 2-och rokovaní, ktoré sú súčasťou 
priloženého materiálu. 
I. Gallo informoval, že sú predložené aj zápisy z rokovaní DK 16.6.2022 a 30.6.2022. 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 128/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole plnenia uznesení z rokovaní 16.6.2022. 
a 30.6.2022. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 129/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie Zápisnice z rokovaní Dozornej komisie Rady RTVS 
zo 16.6.2022. a 30.6.2022. 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Nikto neprejavil záujem vystúpiť v tomto bode. 
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
M. Guľa odprezentoval ekonomické ukazovatele za mesiac jún: 
„RTVS k 30.6.2022 dosiahla celkové príjmy vo výške 101,21 mil.€, čo predstavuje 55,30 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Najvýznamnejší zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 30.6.2022 sumu 42,07 mil. €, čo predstavuje plnenie na 57,31 % 
ročného plánu. Vyššie percentuálne čerpanie vzniklo predovšetkým v dôsledku januárovej 
úhrady zamestnávateľov ako aj fyzických osôb za celý rok 2022. V porovnaní s mesačným 
plánom ide o vyššie čerpanie vo výške 302 tis. €. Do 30.6.2022 RTVS obdŕžala 3,84 mil. € 
za staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2021.  
RTVS komunikuje s MK SR v súvislosti s dofinancovaním vyššieho výpadku na úhradách 
ako je rozpočtovaných 8 mil. € v súvislosti s prijatím novely zákona č. 314/2019 Z. z., ktorá 
oslobodila od 1.1.2020 od platenia úhrady poberateľov dôchodkových dávok a dávok v 
hmotnej núdzi. Na základe poslednej aktuálnej analýzy ročný výpadok sa odhaduje vo výške 
12,21 mil. € t.j. vyšší výpadok vo výške 4,21 mil. €. 
 

 
počet úľava 

2022 - 
počet 

mesiacov 
výpadok 

výpadok rok 
2022 mesačne 

Počet oslobodených platiteľov 2,32 eur 291 329 
                          
2,32 €  12     8 110 599 €    675 883 €  

Počet oslobodených platiteľov 4,64 eur 
v 2020-2021 65 215 

                          
4,64 €  12     3 631 171 €    302 598 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 01/2022 1 920 
                          
4,64 €  12        106 906 €        8 909 €  
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Počet platiteľov 4,64 eur od 02/2022 2 002 
                          
4,64 €  11        102 182 €        9 289 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 03/2022 1 632 
                          
4,64 €  10           75 725 €        7 572 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 04/2022 1 463 
                          
4,64 €  9           61 095 €        6 788 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 05/2022 1 062 
                          
4,64 €  8           39 421 €        4 928 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 06/2022 1 056 
                          
4,64 €  7           34 299 €        4 900 €  

Výpadok k 30.6.2022 365 679       12 161 398 €  1 020 867 €  

Predpoklad - Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 7/2022 do 12/2022 7 665 

                          
4,64 €              48 084 €      35 566 €  

SPOLU: 373 344 
  

  12 209 483 €  1 056 433 €  

Rozpočet 2022 - kompenzácia 
 

                              8 000 000 €  
 Výpadok v rozpočte na rok 2022 

   

     4 209 483 €      

 
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 7,01 mil. € t.j. plnenie na 53,87 %. 
Plnenie sa pohybuje na úrovni mesačných plánov v reklame ako aj v ostatných príjmoch. 
Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 30.6.2022 sumu 11,90 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 11,80 mil. € v štruktúre STV 9,80 
mil. € a SRo 2,0 mil. €. RTVS tiež obdržala refundácie bežných výdavkov (mzdy) na projekt 
Kreatívne centrum vo výške 95 925 € v štruktúre KC Bratislava vo výške 52 282 € a KC 
Banská Bystrica vo výške 43 643 €. Zostatok vo výške 3 980 € predstavuje refundáciu 
poskytnutého ubytovania utečencom z Ukrajiny v rekreačnom zariadení Liptovský Ján.      
Celkové výdavky RTVS k 30.6.2022 predstavovali sumu 71,13 mil. €, t.j. 38,91 % plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 70,08 mil. € - plnenie na 
45,97 % a kapitálové výdavky sú vo výške 0,91 mil. € - plnenie na 3,02 %.  
Celkový prebytok bol vo výške 30,08 mil. €.  
K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané.“ 
 
M. Dzurjanin informoval o rozhlasovom vysielaní za mesiac jún. Odštartovalo sa vysielanie 
festivalov na Rádiu Regina.  
J. Šulík informoval o televíznom vysielaní za mesiac jún.  
A. Lovász za spravodajstvo uviedol, že na programovej službe :24 sa zvýšil počet 
premiérových správ. Začali sa vysielať aj špeciálne programy k 30. výročiu vzniku SR.  
M. Hajko za šport uviedol, že v júni bolo takmer 170 priamych prenosov.  
D. Jančovič odprezentoval dáta za nové médiá.  
H. Radová odprezentovala čísla sledovanosti televízneho vysielania za jún. 
I. Gallo sa spýtal programových riaditeľov, či boli splnené všetky zákonné podmienky vo 
vysielaní RTVS. 
M. Dzurjanin a A. Šulík potvrdili, že áno. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 130/2022: 
Rada RTVS:  

a) prerokovala a berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS, 

b) konštatuje, že RTVS si v tomto období splnila všetky zákonné povinnosti v oblasti 
televízneho a rozhlasového vysielania. 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
Nebol predložený žiadny materiál. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
M. Knut odprezentoval predložený materiál. K jednotlivým verejným obstarávaniam uviedol aj 
podrobnosti.  
J. Mikušová uviedla, že na DK prebrali podrobne všetky verejné obstarávania. Je badateľné, 
že verejné obstarávania sa posúvajú. Bližšie sa na DK zaoberali verejnými obstarávaniami 
súvisiacimi s kreatívnymi centrami.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 131/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach podľa 
predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 

Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
M. Knut odprezentoval všetky predložené zámery.  
J. Mikušová za DK odporučila zobrať na vedomie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 132/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle 
§ 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
M. Guľa odprezentoval predložený materiál, ktorý obsahoval zoznam zmlúv nad 10 tis. € za 
jún 2022. 
T. Caban informoval, že na DK sa tomuto venovali a odporúčajú predložený materiál zobrať 
na vedomie.   
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 133/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € za mesiac 
jún 2022. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 
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A. Šulík odprezentoval predložený materiál. 
J. Chudík ako spravodajca odprezentoval svoje stanovisko a mal niekoľko poznámok ku 
konkrétnym projektom. Privítal, že sa ide robiť Televíkend Junior. Spýtal sa, aký projekt sa 
dostáva do rubriky zamietnutý. 
A. Šulík odpovedal, že medzi zamietnuté sa dostávajú tie, ktoré nespĺňajú parametre, či už 
obsahové, spracovaním a pod.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 134/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o projektoch v rámci CRN 
podľa predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
5. Správa o činnosti Rady RTVS za rok 2021 (spravodajca I. Gallo) 

I. Gallo uviedol, že ako už informoval na rokovaní v júni, 9.6.2022 sa uskutočnilo rokovanie 
VKM ku Správe o činnosti Rady RTVS za rok 2021. VKM vtedy neprijal Správu o činnosti 
Rady RTVS za rok 2021 a požiadal radu, aby ju prerobila do 31.7.2022. Dôvod bol ten, že 
správa bola príliš obsiahla a podrobná. Správa bola teda prepracovaná do skrátenej podoby, 
ostali tam naozaj len základné informácie plus výber najdôležitejších tém, o ktorých rada 
v minulom roku rokovala. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 135/2022: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 2 zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS prerokovala aktualizovanú 
Správu o činnosti Rady RTVS za rok 2021 a ukladá predsedovi Rady RTVS, aby ju predložil 
Výboru NR SR pre kultúru a médiá. 
T: 31.7.2022 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

6. Súhrnná informácia o správnych konaniach vedených Radou pre vysielanie a 
retransmisiu proti RTVS za I. polrok 2022 (spravodajca T. Caban) 

V. Ruman odprezentoval predložený materiál. Informoval o konaniach, ktoré boli začaté 
v roku 2022 alebo ešte prebiehajú z minulých období.  
T. Caban uviedol, že najväčšia pozornosť sa asi sústredí na konanie v súvislosti s J. 
Čarnogurským v Správach a komentároch a ktoré momentálne prebieha.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 136/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Súhrnnú informáciu o správnych konaniach 
vedených Radou pre vysielanie a retransmisiu proti RTVS za I. polrok 2022.   
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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7. Vyhodnotenie vysielania špeciálnej diskusnej relácie pri príležitosti 30. výročia 

vzniku SR (spravodajca D. Hushegyiová) 
A. Lovász odprezentoval predložený materiál. Informoval, že zvonku prišli 3 výhrady k tejto 
relácii. Prvá bola, že či vlastne robiť takúto reláciu. Spýtal sa, že kto, keď nie RTVS a kedy, 
keď nie teraz. Ďalšie 2 výhrady boli protikladné a to, že sme ich mali nechať spomínať alebo 
viac oponovať. Považuje za svoju vlastnú chybu, že pustil túto reláciu do živého vysielania. 
D. Hushegyiová prečítala svoje spravodajské stanovisko: 
„V procese rozdelenia Československa pred tridsiatimi rokmi bolo stretnutie a záhadné 
rokovanie Vladimíra Mečiara a Václava Klausa v Brne vo vile Tugendhat prelomovým 
bodom. Považujem preto za logické, že tím spravodajstva a publicistiky mal ambíciu posadiť 
k jednému diskusnému stolu týchto dvoch aktérov pri príležitosti okrúhleho výročia ich 
historického rokovania. Zmysluplnosť tejto ambície bola legitímna napriek tomu, že známa 
povaha a aktivity bývalých premiérov Slovenska a Česka neboli bez momentu rizika 
z aspektu živého vysielania. 
Za najväčší problémom rozhovoru považujem, že vedenie Spravodajstva a publicistiky RTVS 
sa nedohodlo s bývalými politikmi na obsahu a ani na forme rozhovoru. Alebo dohodu aktéri 
nerešpektovali!? To ja neviem posúdiť. 
Kým moderátori silou mocou chceli politicky konfrontovať bývalých politikov, Vladimír Mečiar 
a Václav Klaus chceli využiť túto príležitosť, aby sa predstavili ako nepochopení géniovia, 
ktorým sa podarilo rozdeliť Československo bez ozbrojeného konfliktu. Dokonca veľmi 
vulgárnym spôsobom načrtli paralelu medzi rozdelením Československa v r. 1992 a agresiou 
Ruska na Ukrajine! Chceli sa prezentovať ako nepochopení otcovia modernej, samostatnej 
Slovenskej republiky a Českej republiky. Žiaľ moderátori neodhadli hranice zlomu, keď už 
nebol žiadny zmysel ich konfrontovať s kontroverznými momentmi historických udalostí. 
Spravodajstvo pri hodnotení priznalo, „že relácia nebola dramaturgicky zvládnutá“. S tým 
môžeme iba súhlasiť.  
Môžeme uvažovať o tom, že by sa predmetný rozhovor realizoval na záznam a potom by sa 
zostrihal. Avšak mám pochybnosti o tom, či by V. Mečiar alebo V. Klaus prijali pozvanie do 
takejto relácie.  
Môžeme uvažovať aj o tom, či sa moderátori mali inak pripraviť na rozhovor s mnohými 
aspektami rizika. Že sa mali ostrejšie ohradiť voči historickým klamstvám, polopravdám 
prezentovanými bývalými premiérmi. Som presvedčená, že keby moderátori neboli tak 
decentní, kľudní a nezlomní, keby boli zvolili konfrontačný ton, bývalí premiéri by boli odišli 
už na začiatku rozhovoru. Bolo jednoznačné, že Mečiar a Klaus nerešpektujú redaktorov, 
ako nikoho na svete. Od začiatku diskusie boli nespokojní so všetkým. Aj s tým, ako ich 
privítali, koho oslovili moderátori ako prvého. Odmietli a znevážili vynikajúco pripravený 
zostrih o udalostiach pred a po voľbách v roku 1992. Je ťažké, až priam nemožné diskutovať 
s osobami, ktorí nerešpektujú ani historické fakty. Ale za to tím spravodajstva RTVS nemôže. 
Osobne hodnotím pozitívne, že Slovenská televízia sa pokúsila odvysielať mimoriadny 
program k 30. výročiu udalosti, ktorá viedla k rozdeleniu Československa. V archíve RTVS 
bude predmetný rozhovor veľmi vzácnym materiálom. Rozhovor s bývalými premiérmi 
jednoznačne poukázal na to, že aj hlavní aktéri historických okamihov môžu s odstupom 
času stratiť svoju dôstojnosť, podľahnúť sebaklamu a stať sa šíriteľmi najabsurdnejších 
hoaxov. Pre mladšiu generáciu, ktorá nezažila 90. roky, ale aj pre súčasných politikov, to 
môže byť silným mementom. 
Vladimír Mečiar a Václav Klaus dostali od RTVS jedinečnú šancu, aby sa do dejín zapísali 
dôstojnou spomienkou na rok 1992, ako skutočné osobnosti formujúce dejiny. To že bývalí 
premiéri vynechali túto svoju historickú šancu, nech je ich osobnou vizitkou a 
zodpovednosťou. RTVS s týmto rozhovorom jednoznačne riskovala, ale som presvedčená, 
že úlohou verejnoprávnej televízie aj rozhlasu je aj to, aby dokázali čeliť aj  beznádejným 
výzvam.“ 
 

I. Gallo uviedol, že na 100% súhlasí so stanoviskom D. Hushegyiovej. Bola by to podľa neho 
veľmi malá ambícia RTVS, ak by sa to riešilo len ako nejaké spomínanie. Myslí si, že A. 
Lovász sa mýli, ak si myslí, že bolo chybou pustiť túto reláciu naživo. Ak by to nešlo naživo, 
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tak si rovnako ako D. Hushegyiová myslí, že by aktéri ani neprišli. Treba sa z tejto skúsenosti 
poučiť a malo by byť ambíciou RTVS robiť takéto relácie. Možno sa mali pokúsiť sa pred 
vysielaním dohodnúť s aktérmi na nejakej dramaturgii, ak sa to dalo. 
A. Lovász vysvetlil, že celá relácia sa dala hodnotiť ako nezvládnutá a tomu sa dalo predísť, 
ak by sa to zostrihalo.  
I. Gallo uviedol, že si je potrebné určiť, čo je cieľom RTVS. To, čo sa stalo je vizitkou aktérov 
a nedalo sa tomu zabrániť ani tak, že by to moderoval niekto iný.  
A. Lovász doplnil, že snaha dohodnúť sa na dramaturgii bola, ale už pred reláciou vládlo 
pomerne veľké napätie. Myslí si, že M. Jančkárová to ustála dobre a to napätie zvládla. 
Zdôraznil, že sa budú robiť takéto veci aj naďalej. Doplnil, že aktéri odmietli reflektovať 
okruhy otázok a chceli iba spomínať. Odmietli odpovedať aj na divácke otázky, o ktorých 
vedeli dopredu, že budú. 
M. Kákoš skonštatoval, že táto relácia nebola zvládnutá a myslí si, že predovšetkým 
moderátorsky. Záver bol vyslovene trápny. Prekážalo mu, že moderátori nedokázali vycítiť tú 
atmosféru a kládli dopredu pripravené otázky bez ohľadu na to, čo respondenti odpovedali. 
Nezdvorilé podľa neho bolo už to, že prezidenta Klausa oslovovali pán Klaus, keďže podľa 
protokolu on je prezident. Myslí si, že pri niektorých otázkach sa vracali zbytočne k veciam, 
ktoré nesúviseli s témou. Zacitoval z materiálu: „Z nahratého brutto času sa bez 
významových zásahov totiž dal urobiť slušný rozhovorový formát (čo sme napokon zostrihom 
pre archív aj urobili)“. Toto považuje za neprípustnú cenzúru a nemalo by sa takto 
rozhodovať o tom, čo pustíme a nepustíme do vysielania. 
D. Hushegyiová sa spýtala, akú pomoc mali moderátori a prečo im nikto nepomohol.  
A. Lovász uviedol, že mali pomoc a v 47. minúte to chcela moderátorka ukončiť 
a z dramaturgie dostali pokyn, že majú pokračovať.  
M. Kákoš sa ospravedlnil p. moderátorke, pretože toto nevedel a chyba sa teda stala na 
druhej strane. 
A. Lovász uviedol, že redigovanie nie je cenzúra a denne sa niekoľkokrát rozhodujú o tom, 
čo sa pustí a čo nie do vysielania. 
I. Gallo uviedol, že bežné spravodajské príspevky nie sú porovnateľné s takouto diskusiou. 
J. Balaščák si myslí, že chyba bola na dramaturgii, pretože nebol dobre zvládnutý formát. Ak 
respondenti čakali, že dostanú priestor na spomínanie a zrazu prídu do politickej diskusie, 
tak sa potom môžu cítiť nekomfortne. Absolútne súhlasí s tým, čo je uvedené v materiáli: 
„Ak hosť v diskusnej relácii vstane a ostentatívne opúšťa priestor, nehodnotí tým moderátora 
a inštitúciu, ale dáva najavo svoje bezhraničné opovrhovanie divákom, koncesionárom.“ 
J. Chudík uviedol, že pre neho je táto relácia problematická už od začiatku. Podľa neho ešte 
nepoľavilo napätie z rozdelenia republiky. Zaujímalo by ho skôr hodnotenie aktérov a nie ich 
konfrontovať. Myslí si, že aktéri nedostali šancu kultivovane uviesť svoje postoje, pretože boli 
konfrontovaní. Spýtal sa, či bude podobne konfrontačná relácia o 17.11.1989, alebo o prvej 
voľbe V. Havla alebo o vstupe do NATO. Vníma to tak, že bol zvolený zlý prístup. Je pre 
neho neprijateľné, ak sa veci posúvajú do polohy, že sa niekto nevie zmieriť s tým, že p. 
Mečiar a p. Klaus zohrali takú významnú dejinnú úlohu. Dúfa, že do archívu pôjde relácia 
tak, ako bola odvysielaná a nie zostrihaná.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 137/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie vysielania špeciálnej diskusnej 
relácie pri príležitosti 30. výročia vzniku SR.   
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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8. Informácia o aktuálnom stave pri projekte Generál (spravodajca M. Kákoš a DK) 
I. Gallo informoval, že tomuto projektu sa Rada RTVS venuje pravidelne od polovice roka 
2018, na takmer každom rokovaní bývala predložená aktuálna informácia o tomto projekte. 
Naposledy rada o tomto projekte rokovala 7.4.2022, kedy bola predložená Stratégia ďalšieho 
postupu RTVS pri projekte Generál a prijala uznesenie: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Stratégiu ďalšieho postupu RTVS pri projekte 
Generál, 

b) konštatuje, že postup RTVS je v súlade so zásadami hospodárnosti, efektívnosti 
a účelnosti nakladania s verejnými prostriedkami. 

Teraz požiadal o predloženie materiálu, aby bol k dispozícii aktuálny stav pri tomto projekte 
na konci funkčného obdobia aktuálneho GR RTVS. 
Navrhol, aby sa o tomto bode rokovalo neverejne, keďže ide o citlivé informácie. 
Členovia Rady RTVS odhlasovali neverejné rokovanie o tomto bode. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 138/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o aktuálnom stave pri projekte 
Generál.  
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Podnety a sťažnosti 
I. Gallo informoval o došlej pošte. K dispozícii je jedna sťažnosť, ku ktorej ešte neprišlo 
stanovisko RTVS a rada sa ňou bude zaoberať na nasledujúcom rokovaní. 
 
10. Rôzne 
M. Kákoš spomenul, že za cyklus o archeológoch bola RTVS ocenená za podporu vedy 
a chcel sa poďakovať všetkým, ktorí sa na tomto podieľali.  
I. Gallo poďakoval všetkým zúčastneným za spoluprácu a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 15.7.2022. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľka: 
Dóra Hushegyiová 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
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